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نیاز تهران به کمک های جهانی 
درصورت وقوع زلزله بزرگ

خسارت تحریم ها بیشتر از 
زمان جنگ است

خبر خبر
پیشنهاد یک کارشناس برای 

ساماندهی بازار ارز
یک کارشناس بازار ارز گفت: سیاستی 
که برای ساماندهی بازار ارز باید در دستور 
ویژه  بردن  بین  از  گیرد  قرار  دولت  کار 
ارز  نرخ  سازی  یکسان  با  رانت  و  خواری 

است.
اصغر سمیعی رئیس کل اسبق کانون 
صرافان با موضوع چرا بازارهای ارز، طلا و 
بورس این روزها زیاد نوسان دارند؟ برای 
ایران  ارز  بازار  وضعیت  وضعیت  تشریح 
مثالی را به کار برد تا روشن کند چه اتفاقی 
در این بازار در حال رخ دادن است و گفت : 
فرض کنید ما قصد داریم شربتی را درست 
در  آب  و  شکر  مشخصی  مقدار  و  کنیم 
اختیار داریم ، در این فضا آشپز مشغول 
آماده کردن شربت می شود و دیگ بزرگی 
را مهیا می کند و شکر و  را در آن می ریزد  
را روشن می کند.حالا شیر  و شعله آتش 
آب را باز می کند و داخل دیگ می گیرد اما 
ماجرا اینجاست که دیگر شیر آب را نمی 
بندد و حجم آب لحظه به لحظه در این 
دیگ افزایش می یابد؛ این آب در حقیقت 
به  مکرر  که  است  ریالی  نقدینگی  همان 

اقتصاد ایران پمپاژ می شود.
وقتی  دست اندرکاران  داد:  ادامه  وی 
آماده شده  بینند شربت بی مزه های  می 
به صورت  را  شربت  این  از  بخشی  است، 
مجزا برای مهمانان ویژه به اسم ارز ۴۲۰۰ 
تومانی و بخشی را به اسم ارز نیمایی و غیره 
از آب  پر  نهایت دیگ  اما در  بر می دارند 
شده و شربت دیگر مزه ای برای همه ندارد.

به گفته وی در حقیقت اولین اقدام 
برای اصلاح این ساختار بستن شیر آب یا 

توقف پمپاژ نقدینگی به اقتصاد است.
وی ادامه داد: در این شرایط حتی 
وقتی سرآشپز دیگری مسئول ادامه کار 
.او هر  نخواهد شد  بحران حل  نیز  شود 
برنامه ای برای غلیظ شدن شربت به کار 
همچنان  که  چرا  از  بی فایده  می گیرد 
شیر آب باز است و کسی تذکر نمی دهد 
دیگ  به  ورودی  آب  این  مسیر  باید  که 

متوقف شود.
به گفته وی خلق پول در اقتصاد به 
همین معناست و برایحل بحران باید ابتدا 
مسیر پمپاژ نقدینگی را متوقف کرد و از 
سوی دیگر شربت های فریز شده یا همان 
ارز ۴۲۰۰ تومانی و ارز نیمایی و ارزهای 
دیگر را به بازار اضافه کرد تا یکسان سازی 

نرخ ها در بازار اتفاق بیفتد.
وی افزود: این اقدام به معنای حذف 
رانت های غیر هدفمند در اقتصاد است، در 
کننده  مذاکره  تیم  است  لازم  مسیر  این 
برای آزادسازی ارز های بلوکه شده ایران 
در سراسر جهان وارد عمل شود و از همه 
این کارها ضروری تر و آسانتر است البته 
پیش گیری از نوسانات و تلاطمات در بازار 

ارز نیز باید در دستور کار قرار گیرد.

تعطیلی نمایندگی گردشگری تایلند در ایران
ایرانیان رکورددار سفر به تایلند 

از منطقه خاورمیانه بودند
تصمیم  تایلند  گردشگری  وزارت 
ایران  در  را  نمایندگی خود  دفتر  گرفته 
پس از ۱۱ سال تعطیل کند، یکی از دلایل 
این تصمیم، نامشخص بودن زمان برگشت 
صنعت گردشگری ایران به بازارهای بین 

المللی است.
وزارت  نماینده  برقانی،  هومر 
ایران  گفت:  ایران  در  تایلند  گردشگری 
بازار بزرگی برای گردشگری تایلند بود به 
از گردشگری  ایران ۱۶ درصد  که  نحوی 
کل خاورمیانه به تایلند را تشکیل می داد. 
قبل از کرونا اتفاقات متعددی افتاد بحث 
تحریم ها و مسائل دیگر موجب شد تا در 
حوزه حساب بانکی بین دو کشور مشکلاتی 
به وجود بیاید. حتی دفتر دبی نیز به دلیل 
همین تحریم ها بسته شد. ما هیچ بودجه ای 
را نمی توانستیم از تایلند به ایران وارد کنیم. 
این  افراد  به  نقد  به صورت  بودیم  مجبور 
ایران  به  ما  برای  آنها  و  بدهیم  را  بودجه 
بیاورند. الان همین رفت و آمدها هم دیگر 

انجام نمی شود.
بودجه ای  نمی توان  گفت:  برقانی 
دریافت کرد ضمن اینکه گردشگری تایلند 
به دلیل مشکلاتی که کرونا ایجاد کرده، با 
معضل بودجه رو به رو است. نزدیک به دو 
سال است که تایلند هم مانند کشورهای 
است  حالی  در  این  ندارد  گردشگر  دیگر 
اقتصاد  در  مهمی  نقش  گردشگری  که 
بازار  طرفی  از  است.  داشته  کشور  این 
نمی توان  و  نیز خوابیده  ایران  گردشگری 
گردشگری  وزارت  بنابراین  کرد.  کاری 
نامعلومی  مدت  تا  گرفت  تصمیم  تایلند 

نماینده ای در ایران نداشته باشد.
با  کرد:  بیان  گردشگری  فعال  این 
وضعیت  نمایندگی  این  شدن  تعطیل 
سال  از  قبل  به  کشور  دو  گردشگری 
از دفتر  فعالیت ها  این  ۲۰۰۹ می رسد و 
کشور  دیگر  و  می شود  پیگیری  دبی 
گردشگری  نمایندگی  ایران  در  تایلند 
که  است  حالی  در  این  داشت.  نخواهد 
برای  ویزا  مانند  مشکلاتی  زمان  هر 
این  می شد،  ایجاد  مسافرتی  آژانس های 
تغییر  می کرد.  حل  را  آن  نمایندگی 
حمایت های  تایلند،  گردشگری  تصویر 
با  مشارکت  آژانس ها،  با  تعامل  مالی، 
از  تنها بخشی  تورها  برگزاری فم  و  آنها 

فعالیت های این دفتر بود.
وی افزود: این دفتر در سال ۲۰۰۹ 
سال  از  را  خود  رسمی  فعالیت  و  ایجاد 
به  توجه  با  تایلند  کرد.  آغاز   ۲۰۱۰
 ۲۰۱۷ سال  در  دفتر  این  فعالیت های 
ایرانی داشت  حدود ۱۳۴ هزار گردشگر 
که با این تعداد، ایران در خاورمیانه رتبه 
اول را به دست آورد اما تا قبل از کرونا 

این تعداد به ۶۹ هزار گردشگر رسید.

رئیسی: روند واکسیناسیون سرعت خواهد گرفت

امیدواریم مدارس و دانشگاه ها درسال تحصیلی جدید بازگشایی شوند

بازدید ۱۰ ساعته کمیسیون خدمات شهری از سازمان مدیریت پسماند

نمره قبولی سازمان مدیریت پسماند از شورای ششم

با  که  گفت وگوهایی  در  گفت:  رییس جمهوری 
واکسیناسیون  روند  گرفته،  صورت  مختلف  کشورهای 
شاهد  اقدام  این  با  امیدواریم  و  گرفت  خواهد  سرعت 
جدید  تحصیلی  سال  در  دانشگاهها  و  مدارس  بازگشایی 

باشیم.
رسانی  اطلاع  پایگاه  نقل  به  و  امتیاز  گزارش  به 
ریاست جمهوری، حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم 
رئیسی طی سخنانی در هشتمین جلسه مشترک هیئت 
رئیسه و کمیسیون های مجلس خبرگان با قدردانی از بیان 
کشور  روز  مسائل  مورد  در  خبرگان  اعضای  دغدغه های 
اظهار کرد: حضور در جمع خبرگان و نخبگان و استماع 
مطالبات و نقطه نظرات شما عزیزان فرصت مغتنمی است 
پیشنهادات  و  ها  توصیه  و  کنم  می  استقبال  آن  از  که 
نمایندگان محترم خبرگان را مورد بررسی و تا حد امکان 

پیگیری خواهیم کرد.
جملگی  داشتند  بیان  آقایان  که  نکاتی  افزود:  وی 
از مسائل و مشکلات کشور است که دغدغه خود ما هم 
عادلانه  توزیع  و  فساد  با  مبارزه  بحث  جمله  از  هست؛ 
کار  دستور  در  و  بوده  ما  دولت  شعارهای  از  که  امکانات 

جدی کابینه است.
حقوق  پرداخت  مساله  به  اشاره  با  جمهوری  رئیس 
حقوق  سازی  متناسب  و  شرکتی  نیروهای  دستمزد  و 

برنامه  آن  برای  باید  که  از مسائلی  کارکنان دولت گفت: 
ریزی دقیقی صورت بگیرد و تعارض منافع در این بخش 
است که باید اصلاح گردد و این امر در دستور کار ما قرار 

گرفته است.
 رئیسی از برخورد با مظاهر فساد و رفع زمینه های 

بروز آن به عنوان اولویت دولت خود یاد کرد و گفت: دولت 
خواهد  را  ها  خواری  ویژه  جلوی  تدبیر  و  بندی  زمان  با 

گرفت.
اظهار  با  درپایان  رهبری  خبرگان  مجلس  عضو 
تأکید کرد:  واکسیناسیون  در  تسریع  به  نسبت  امیدواری 

گرفته،  صورت  مختلف  کشورهای  با  که  درگفت وگوهایی 
با  امیدواریم  و  گرفت  خواهد  سرعت  واکسیناسیون  روند 
سال  در  دانشگاهها  و  مدارس  بازگشایی  شاهد  اقدام  این 

تحصیلی جدید باشیم.
تأمین و ذخیره کالاهای اساسی روند قابل قبولی دارد

پایگاه  از  نقل  به  خبرآنلاین  خبرگزاری  گزارش  به 
رئیسی،  سیدابراهیم  ریاست جمهوری،  اطلاع رسانی 
ستاد  جلسه  در  پنجشنبه  امروز  ظهر  رئیس جمهور، 
تأمین  و  ذخایر  وضعیت  دولت،  اقتصادی  هماهنگی 
با  گفت:  و  کرد  توصیف  مطلوب  را  اساسی  کالاهای 
هماهنگی ها و اقدامات انجام شده، تأمین و ذخیره کالاهای 
اساسی از روند قابل قبولی برخوردار شده و مشکلی در این 
زمینه وجود ندارد.در این جلسه، سازمان برنامه و بودجه 
ارز  تأمین  و  اساسی  کالاهای  ذخایر  وضعیت  از  گزارشی 
مورد نیاز برای تکمیل ذخایر مکفی از این کالاها ارائه کرد 
ارائه  نظرات  به  مرتبط  اجرایی  دستگاه های  نمایندگان  و 

خود در این رابطه پرداختند.
در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت همچنین 
کالاهای  تأمین  برای  لازم  اقدامات  کردند  مقرر  اعضا 
مسئول  و دستگاه های  انجام شده  وقت  اسرع  در  اساسی 
مشکلات  و  موانع  رفع  و  راستا  این  در  هماهنگی  برای 

احتمالی جلسات مستمر و منظمی داشته باشند.

اعضای کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای شهر 
مجتمع  و  پسماند  مدیریت  سازمان  پروژه های  از  ساعته   ۱۰ بازدیدی  تهران 

پردازش آرادکوه انجام دادند.
به گزارش روابط عمومی سازمان مدیریت پسماند، در این بازدید مجتبی 
یزدانی، معاون خدمات شهری شهرداری تهران و صدرالدین علیپور، مدیرعامل 
سازمان مدیریت پسماند ضمن همراهی اعضای کمیسیون سلامت شورای شهر 

تهران، درباره اقدامات صورت گرفته در این سازمان توضیحاتی ارائه دادند.
بازدید اعضای کمیسیون سلامت از ایستگاه میانی)ام.آر.اف( کوهک واقع 
سوده  و  بابایی  مهدی  پیرهادی،  مهدی  ادامه  در  و  شد  آغاز   ۲۲ منطقه  در 
نجفی از مرکز پسماند حجیم، مرکز شهید بهشتی، مجمع دفع آرادکوه، سایت 
پسماند  مدیریت  مانیتورینگ سازمان  مرکز  و  زباله سوز  بیمارستانی، دستگاه 

بازدید کردند.
در این بازدید اعضای کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری 

همچنین از کارگران سلول دفن بهداشتی آرادکوه تقدیر کردند.
 نمره خوب به نگاه کلان نگر معاونت خدمات شهری 

مهدی پیرهادی رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
شورای ششم شهر تهران در حاشیه این بازدید گفت: معاونت خدمات شهری 

شهرداری تهران اقدامات خوبی انجام داده و نمره خوبی دریافت می کنند.
وی با بیان این مطلب که اقدامات این سازمان کلان نگر و موثر بوده است 
نگاه  باید  و  داریم  رو  ایده آل مسیر در پیش  نقطه  به  تا رسیدن  البته  گفت: 

موجود در حوزه پسمان تقویت شده و توسعه پیدا کند.
های  زباله  بحث  حوزه  این  در  مهم  مسائل  از  یکی  داد:  ادامه  پیرهادی 
بیمارستانی و دفن آن است که وزارت بهداشت باید نسبت به آن اهتمام ویژه 
ای داشته باشد تا دفن این زباله ها با پروتکل ها و شرایط مورد توافق انجام 
شود. با توجه به حساسیت ها دولت نیز باید کمک کند تا بتوانیم  فضای لازم را 

برای بهبود مسائل و مشکلات در این بخش ایجاد کنیم.
شورای  شهری  خدمات  و  زیست  محیط  سلامت،  کمیسیون   رئیس 
بحث  و  پسماند  مدیریت  سازمان  طرح های  و  اقدامات  با  گرچه  افزود:  شهر 
اما  کرده  پیدا  کاهش  قبل  سالیان  به  نسبت  پسماندها  هوشمندسازی، حجم 
یکی از برنامه ها و موضوعات کلیدی کاهش پسماند و تفکیک زباله ها است. 

لذا از افراد دغدغه مند در این حوزه، فعالان فرهنگی و اجتماعی، سازمان های 
مردم نهاد، نهادهایی که مسئولیت های اجتماعی دارند و صاحبان صنایع تقاضا 
داریم به مسئولیت خود در قبال حوزه شهری عمل کنند تا این کارها منجر به 

بهبود وضعیت شهر شود.
 قسمت عمده فعالیت های سازمان به صورت مکانیزه انجام می شود

شهری  خدمات  و  زیست  محیط  کمیسیون سلامت،  عضو  بابایی  مهدی 
بسیار مهم در حوزه  از دغدغه های  اینکه یکی  بیان  با  این دیدار  در حاشیه 
مسائل زیست محیطی شهر تهران موضوع پسماند است، گفت: به همین دلیل 
از معاونت خدمات شهری خواستیم که اولین بازدید اعضای کمیسیون سلامت 
شورای شهر تهران در حوزه پسماند باشد.وی افزود: خوشبختانه در بازدیدی که 
داشتیم دیدیم که قسمت عمده ای از مسائل به صورت مکانیزه در حال انجام 
است، امیدواریم تفکیک از مبدا توسط شهروندان بتواند مدیریت پسماند را به 
نقطه ایده آل یعنی صفر شدن دفن زباله و رسیدن بازیافت به جایگاه مطلوب 
برساند. اهتمام کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری تفکیک از 
مبدا است که با اولویت راهبری خواهد شد.بابایی همچنین ادامه داد: ما نیاز 
پسماندهای  در خصوص  ای  بودجه  مصوبات  و  داریم  دولتی  های  به حمایت 
بیمارستانی و تهیه زباله سوزها در دولت وجود دارد و باید تلاش شود تا این 

منابع را از دولت برای شهرداری جذب شود. 
تا  گرفته شود  پیش  در  راهکارهایی  باید  دیگر  از سوی  کرد:  تاکید  وی 

حوزه پسماند از مرحله هزینه بر بودن به سمت درآمد پایدار حرکت کند. مهم 
ترین روش تولید انرژی در خدمات شهری، استفاده از زباله سوزها با آخرین 
استانداردهای جهانی است تا دفن زباله ها به صفر و از سوی دیگر میزان تولید 

برق و انرژی به حداکثر برسد.
 نگاه ما تداوم برنامه ها و ایده های خوب سازمان پسماند است

سوده نجفی دیگر عضو کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
از  بازدید  از  پس  امروز  گفت:  بازدید  این  حاشیه  در  نیز  تهران  شهر  شورای 
که  می آید  نظرم  به  بگویم  باید  پسماند  مدیریت  سازمان  مختلف  بخش های 
معاونت خدمات شهری در حوزه پسماند ایده های جدیدی را به کار برده است. 
ما باید تکمیل کننده این ایده ها باشیم و در مراحل اجرایی و بودجه ای بتوانیم 
نگاه متفاوتی به مدیریت خدمات شهری ارائه دهیم. وی با اشاره به بازدید از 
بخش پسماند بیمارستانی نیز گفت: جای تشکر دارد که مدیریت پسماند لباس 
مناسب و تجهیزات لازم بهداشتی را در اختیار کارکنان خود در سایت مربوط 
به دفن زباله های بیمارستانی قرار داده است. زحمت و از جان گذشتگی این 
کارگران باید مورد تقدیر ویژه قرار گیرد. این عضو شورای شهر تهران ادامه داد: 
اما باید نظارتی داشته باشیم تا زباله های بیمارستانی پس از بی خطرسازی وارد 
چرخه بازیافت پسماند شود. مدیریت شهری نمی تواند وارد بیمارستان شده و 
زباله ها را بی خطر سازی کند. بنابراین باید با وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی تعاملاتی داشته و جلساتی برگزار کنیم.

شماره  3273 / 8 صفحه / قیمت 2000 تومان یک شنبه / 14 شهریور 1400 / 27 محرم الحرام 1443 / 5  سپتامبر 2021

روزنامه صبح ایران

 ۲۵ مدال حاصل تلاش قهرمانان پارسی
پایان شگفت انگیز کاروان ایران در پارالمپیک 2۰2۰ توکیو؛

در ادامه افزایش قیمت برنج از بیش از یکسال گذشته 
تاکنون، هر کیلو برنج ایرانی در ماه گذشته تا ۴۶ هزار و 
۵۰۰ تومان هم فروش رفته است. مدت هاست که آمارهای 
رسمی و البته آنچه در بازار می گذرد، بیانگر روند افزایشی 
قیمت برنج اعم از داخلی و خارجی است؛ به طوری که گاها 
تا ۱۰۰ درصد و بالاتر نیز رشد قیمت آن ثبت شده است. 
طی ماه های اخیر از سرعت رشد قیمت برنج در مقاطعی 
کاسته شده اما به هر صورت روند همچنان افزایشی پیش 
می رود. بررسی آماری که اخیرا مرکز آمار ایران در رابطه با 

متوسط قیمت اقلام خوراکی اعلام کرده بود.../ ص 3

اظهار  کرج  نمایشگاه داران خودروی شهر  اتحادیه  رئیس 
داشت: بازار خودرو دچار نوسان است و قیمت ها نسبت به هفته 
گذشته دوباره روند کاهشی به خود گرفته برای مثال خودرو های 
ایرانی در این مدت ۴ تا ۵ میلیون تومان کاهش قیمت داشته اند. 
علت کاهش قیمت خودرو نسبت به هفته گذشته ارزان تر شدن 
نرخ دلار است.حمید کریمی اظهار کرد: بازار خودرو دچار نوسان 
است و قیمت ها نسبت به هفته گذشته دوباره روند کاهشی به 
خود گرفته برای مثال خودرو های ایرانی در این مدت ۴ تا ۵ 
میلیون تومان کاهش قیمت داشته اند. علت کاهش قیمت خودرو 
نسبت به هفته گذشته کمی ارزان تر شدن نرخ دلار است.../ص3

باید جلوی احتکار 
خانگی گرفته شود

افزایش قیمت برنج ایرانی 
تا ۴۶ هزار و ۵۰۰ تومان

لزوم نظارت دقیق 
برفعالیت خیریه ها برای 
به حداقل رساندن خطا

رییس سازمان بهزیستی: 
»۳۰۰ هزار خانوار نیازمند« پشت نوبت دریافت مستمری هستند
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فروش برنج خارجی تا بیش از ۳۰ هزار تومان؛

کاهش ۴ تا ۵ میلیون تومانی قیمت خودرو

۲
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